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Herr talman,

Kommissionen vill tacka Sveriges riksdag för utlåtandet om kommissionens årsrapport 
2014 om subsidiaritet och proportionalitet {KOM(2015) 315} och om årsrapporten om 
förbindelserna mellan kommissionen och de nationella parlamenten f KOM(2015) 316}.

Kommissionen är väl medveten om att riksdagen i första hand ser den politiska dialogen 
med kommissionen som en sak mellan kommissionen och den svenska regeringen, som i 
sin tur är ansvarig inför riksdagen. Kommissionen uppskattar emellertid både riksdagens 
aktiva deltagande i systemet för subsidiaritetsprövningen och dess yttranden i den 
förberedande fasen av EU:s lagstiftningsprocess, som svar på samrådsdokument och 
andra icke-lagstiftningsdokument.

Kommissionen sätter stort värde på alla synpunkter från de nationella parlamenten. Vi 
ser den politiska dialogen med de nationella parlamenten som ett viktigt verktyg för att 
komma närmare medborgarna. Däremot är det varje nationellt parlaments sak att 
besluta hur det vill använda den politiska dialogen med kommissionen i enlighet med 
landets konstitutionella bestämmelser.

Dessutom vill kommissionen påpeka att den skriftliga delen av dialogen med de 
nationella parlamenten går hand i hand med den muntliga delen, där 
kommissionsledamöterna besöker de nationella parlamenten för att diskutera 
lagstiftningsförslag och initiativ. När kommissionens ordförande Jean-Claude Juncker 
tillträdde sitt ämbete bestämde han sig för att förbättra samarbetet med de nationella 
parlamenten genom att besöka dem oftare och diskutera ämnen som är relevanta för 
dem. I detta avseende minns jag en mycket givande dialog jag hade med medlemmarna 
av riksdagens EU-nämnd i Bryssel i mars 2015 då vi diskuterade en rad olika saker, allt 
från institutionella frågor till pågående lagstiftningsärenden, och mitt besök i riksdagen i 
början av juni. Kommissionen uppskattar i hög grad dessa möten och vill bibehålla 
relationen med de nationella parlamenten genom att fortsätta ha lika god kontakt som 
under 2015.
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Kommissionen har noterat riksdagens synpunkter på motiveringarna av kommissionens 
förslag som rör förenligheten med subsidiaritetsprincipen. Att tillhandahålla klara och 
tydliga argument om subsidiariteten är något som kommissionen lägger stor vikt vid. 
Paketet med åtgärder för bättre lagstiftning som antogs i maj 2015 innehåller förbättrad 
och uppdaterad vägledning för kommissionens avdelningar om hur kommissionen ska 
utforma resonemang om subsidiaritet i sina förslag, och omfattar även ett särskilt 
verktyg (nr 3) för subsidiaritet och proportionalitet. Därför innehåller 
konsekvensbedömningama alltid ett avsnitt om subsidiaritets- och 
proportionalitetsfrågor utöver de resonemang om subsidiaritet som finns i motiveringen. 
Efter att ha erkänt problemets existens, omfattning och orsaker, ska 
konsekvensbedömningen kontrollera om medlemsländerna enskilt kan lösa problemet 
och om unionen har befogenhet att vidta åtgärder, och i så fall om den vore bäst lämpad 
att göra det.

Kommissionen noterar även riksdagens synpunkter på kommissionens meddelande som 
svar på förfarandet med gult kort omförhandlingarna om kommissionens förslag om att 
inrätta Europeiska åklagarmyndigheten {KOM(2013) 851}. Kommissionen vill påminna 
om att enligt förfarandet i protokoll nr 2 till fördragen, så är kommissionen skyldig att 
granska förslaget när tröskelvärdet för förfarandet med gult kort uppnäs. Kommissionen 
kan då bestämma att vidhålla, ändra eller dra tillbaka det, efter att ha motiverat sitt 
beslut. Protokollet lämnar valet av detta till kommissionens bedömningsutrymme. Efter 
en noggrann genomgång av yttrandena kom kommissionen fram till att förslaget var 
förenligt med subsidiaritetsprincipen, vilket även framgick av meddelandet. 
Kommissionen svarade dessutom alla kamrar som hade lämnat ett motiverat yttrande om 
förslaget i den politiska dialogen angående argument som inte hade direkt anknytning till 
subsidiaritet. Som riksdagen är medveten om pågår lagstiftningsprocessen i detta ärende 
fortfarande.

Slutligen vill kommissionen försäkra riksdagen att den tar hänsyn till alla motiverade 
yttranden från de nationella parlamenten, även om tröskelvärdena för ett gult kort inte 
uppnås.

Kommissionen hoppas att dessa klargöranden besvarar riksdagsdagens frågor och ser 
fram emot att fortsätta den politiska dialogen i framtiden.

Med vänlig hälsning

Förste vice ordförande 
Frans Timmermans


